

Nachan the Antique Courtyard Hotel / PAVA architects

探访指数：4.8 / 5.0 | 住进湄公河畔的再生木村落，阅读庭院、工艺与缓慢生长的景观

空间故事

- **从聚落而非单体开始：**酒店被拆分成围绕三角形庭院布置的木构单元。抵达后先观察建筑如何避让原有树木，再沿庭院和水景行走，空间秩序会比只看某一栋客房更清楚。
- **可触摸的再利用材料：**回收实木、手工砖和掺入本地草纤维的泥土抹灰保留了纹理与老化痕迹。这里适合近距离阅读木材接合、百叶、深檐和悬挑楼板，而不是只把它当作传统风格背景。
- **把住宿放回景观循环：**池塘、渗水地面、保留树木、农场食材和工艺工作坊共同构成生产性景观。季节、雨水和植物生长会改变酒店，因此不同时间到访可能获得不一样的空间感受。

旅行者工具箱

- **最佳体验：**建议至少住一晚。清晨与傍晚更容易感受庭院中的风、树影和木材色泽，白天则适合观察深屋檐、通风百叶与客房阳台如何回应热带气候。
- **行家看点：**重点比较轻质木构与隐藏混凝土核心筒的关系，并观察建筑如何通过较小落地面积、悬挑楼板和集中设备空间同时控制维护成本与环境影响。
- **顺道探索：**酒店提供前往清刊步行街的接驳服务，可将住宿与湄公河沿岸、清刊老街木屋和当地日常商业安排在同一段慢行旅程中。

交通与住宿建议

- **地址：**12/3 Village No. 3, Chiang Khan Sub-district, Chiang Khan District, Loei 42110, Thailand。酒店位于清刊城区外围，预订后可直接向酒店确认抵达交通。
- **住宿方式：**酒店设有套房、初级套房、豪华房、无障碍行政房及适合多人入住的独立住宅。房型、季节价格与入住人数会调整，应以酒店官方网站的实时预订信息为准。
- **接驳与联系：**酒店官方目前标注往返清刊步行街的免费接驳服务，日常运行时间为 9:00-21:00。具体班次和接送安排宜在入住前再次确认。
- **参观礼仪：**这里是正常经营的住宿空间。非住客不应自行进入客房区和庭院深处；拍摄客房、住客、工作人员或工艺活动前，应先取得酒店许可。

一句话总结：纳禅不是一座为了快速观看而完成的酒店，而是一处值得住下来感受的木构景观。再生材料、既有树木与热带气候共同决定了它的节奏。

Nachan the Antique Courtyard Hotel / PAVA architects

Architectural Visit Index: 4.8 / 5.0 | Staying within a reclaimed-timber village shaped by courtyards, craft and the Mekong landscape

Spatial Story

- **Begin with the cluster:** The hotel is divided into timber units arranged around triangular courtyards. On arrival, first see how the buildings avoid mature trees, then follow the gardens and ponds; the spatial idea is clearer at the scale of the village than in any single room block.
- **Reused materials within reach:** Reclaimed timber, handmade brick and earth plaster mixed with local grass retain grain, wear and irregularity. Read the joints, louvers, deep eaves and cantilevered floors closely rather than treating them as a picturesque vernacular backdrop.
- **A stay within a living landscape:** Ponds, permeable ground, retained trees, farm produce and craft workshops form a productive landscape. Rain, seasons and plant growth continue to change the hotel, so each visit can reveal a different atmosphere.

Traveler's Toolkit

- **Best Experience:** Stay for at least one night. Early morning and late afternoon reveal airflow, tree shadows and the changing colour of the timber; daytime is best for studying how deep roofs, louvers and balconies temper the tropical climate.
- **Expert Focus:** Compare the light timber structures with the concealed concrete service cores. Notice how compact footprints, cantilevered floors and consolidated utilities coordinate environmental performance with long-term maintenance.

- **Itinerary Addition:** The hotel offers a shuttle to Chiang Khan Walking Street, making it easy to combine the stay with the Mekong riverfront, historic timber shop houses and local commerce at a slower pace.

Getting There & Staying

- **Address:** 12/3 Village No. 3, Chiang Khan Sub-district, Chiang Khan District, Loei 42110, Thailand. The hotel sits outside the town centre; confirm arrival transport directly after booking.
- **Accommodation:** Suites, junior suites, deluxe rooms, an accessible executive room and larger private houses are offered. Room types, seasonal rates and occupancy limits can change, so use the hotel's official booking information.
- **Shuttle:** The official website currently lists a complimentary shuttle to Chiang Khan Walking Street operating daily from 9:00 to 21:00. Confirm the timetable and pickup arrangements before arrival.
- **Visitor Etiquette:** This is an operating hotel. Non-guests should not enter room zones or private courtyards without permission, and photography involving rooms, guests, staff or workshops should be arranged with the property.

In a Nutshell: Nachan is not a hotel completed for a quick visual encounter, but a timber landscape worth inhabiting. Reclaimed materials, mature trees and tropical weather set its pace together.